

## **Referat af bestyrelsens vintermøde, 5. februar 2012, Højbjerg**

Til stede: Sigrid, Kim, Morten (dir), Henning (ref.)

Afbud: Kurt, Clausjannic, Rune og Jan

### **Dagsorden**

- 1) Siden sidst – herunder opfølgning på årsmødet og generalforsamling (herunder konstituering)
  - 2) Økonomi, medlemsstatus, kontingent (rabatordninger?)
  - 3) Næste Nyhedsbrev (CES) og opfølgning på CES.
  - 4) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.)
  - 5) Kursus i 2012– tidsplan og personel (Henning)
  - 6) Merchandise (Clausjannic)
  - 7) Mangler på websiden (herunder sider om vores effekter)
  - 8) Fotokonkurrencen (Clausjannic)
  - 9) Kandidater til årets ringmærker – nogle oplagte kandidater?
  - 10) Mursejlerprojekt og bysvaleprojekt
  - 11) Årsplan (herunder sommermøde)
  - 12) RingData
  - 10) Opfølgning fra sidst (se referat fra junimødet).
  - 11) Evt.
- Henning

### **Referat**

1. Siden sidst: Konstituering: Formand: Henning. Kasserer: Morten. Hjemmesiden: godt flow omkring hjemmesiden. Vi får rigtig mange besøgende, og vores nyheder er læst mere end hundrede gange. Typisk vil en nyhed efter ca. 2-3 uger runde de hundrede læsninger. Rekord er nyheden omkring Ringdata, som er læst 531 gange, og de fleste ligger mellem 200 og 350 læsninger. Vi har "oprustet" på Facebook den seneste tid. Det har foreløbig kastet 210 nye "venner" af sig. Heraf er rigtig mange naturvejledere etc. Regnestykket omkring vores statusopdateringer på facebook og Twitter ser nu sådan ud: Facebook: 330 venner, Ringmærkernyheder (siden): 53 "likes" hvoraf 35 er gengangere som venner = 18. Twitter: 18 followers. I alt: 363 behjertede fugle- og naturfolk. Nyhedsbrev sendes ud til 88 - heraf 25, som ikke er registreret som brugere af hjemmesiden. Vi er også blevet tilknyttet en del naturskoler/naturgrupper og andre naturorganisationer, så vores statusopdateringer også vises på deres sider.
2. Økonomi og kontingent: Økonomien ser godt ud (7285 kr. i kassen) på trods af investeringerne i merchandice. Der er netop udsendt kontingentopkrævning for 2012 på 250 kr. De er udsendt til 2011-medlemmer (41 stk.) og ca. 45 ikke medlemmer. Vi skal have diskuteret støtte-/ungdomskontingent, og i givet fald, hvilke rettigheder det giver. Et ungdomsmedlemsskab kunne evt. give adgang til støtte til fuglestationsophold. Men er der

økonomi til det? Kan vi evt. søge midler hertil? Der skal laves oplæg til generalforsamlingen herom. Det tages op på sommermødet.

3. Næste Nyhedsbrev (CES) og opfølgning på CES: Der skal samles småartikler om hidtidige forløb, også gerne noget om resultater på Europæisk plan (HE). Nyhedsbrevene skal også laves printvenlige (pdf-fil).
4. Ansøgninger om foreningsmidler: Retningslinier for ansøgninger om tilskud og offentliggørelse af ansøgninger - evt. på forum - i en og anden form. Også afgørelser offentliggøres. Der skal kun være adgang for medlemmer til at se dem. Liste udarbejdes over støttede projekter indtil nu (HE). Vejledningen gøres færdig (HE). To ansøgninger om farveringe og net til CES-Nordvestjylland.
5. Kursus i 2012. Kursus på Gedser den 27.-29. april. Clausjannic, Henning, Rune (?) og Kim deltager. Undervisningsmateriale opdateres (HE). Program og materiale opdateres. Programmet lægges på siden.
6. Merchandise: Måske vi skulle reklamere på facebook? Og så huske dem på åbent hus arrangementer.
7. Mangler på websiden: Clausjannic opdaterer siden vedr. nyhedsbrev, grej og bestyrelsen. Evt. opfordring til kontakt om "undervisning", f.eks. skoleklasser (MJ). En statusopdatering med opfordring til at blive medlem og senere et om at tilmelde sig foreningens nyhedsbrev kommer også senere.
8. Fotokonkurrencen: Der følges op vedrørende kommentarer fra ringmærkerne. Skal vi have serveren opdateret, da den er langsom ved de store billeder. Hvad med eksternt dommerpanel? Har vi nogle forslag? Kim og Clausjannic samt 2 eksterne? Louis er en fin kandidat. Jeg har ingen tilbagemeldinger fået fra Naturbutikken. CJ følger op?
9. Kandidater til årets ringmærker: Bent Jacobsen er kandidat pga. arbejdet med Blåvand fuglestation. Tony Fox for mursejlerprojektet. Der må være flere.
10. Mursejler- og bysvaleprojekt: Projekterne følges. Ny lokaliteter opsøges. Måske der kan komme et bymågeprojekt i Århus.
11. Årsplan 2012: Opdateres (HE). Sommermøde 23-24. juni i Bratten.
12. RingData: Der foreligger en opdateret version. HE overvejer at opdatere vejledningen.
13. Opfølgning fra sommermødet: se pkt. 4.
14. Evt. Retningslinierne og de etiske regler skal være fulgt, for at man kan få spot på hjemmesiden. Ny lokalitet til CES under opsejling. Måske vi kan etablere en eller anden form for samarbejde med de mange naturskoler etc, som popper op. Viborg naturskole har f.eks. 25-års jubilæum i år. Måske en ringmærkningsdemonstration kunne være en god gave til dem? Årsmødet 2012 bliver i Humlehuset i Klitmøller den 24/11.

06.02.2012.

Henning

Næste møde sidste weekend i juni (23.-24. juni) i Bratten.

---

## **REFERAT af bestyrelsesmødet den 23.-24. juni 2012**

### **Dagsordensforslag**

**Tidspunkt: 23-24. juni 2012.**

**Sted: Foldenvej 16, Bratten, 9900 Frederikshavn.**

- 1) Siden sidst.
- 2) Økonomi, medlemsstatus.
- 3) Årsplan 2012.
- 4) Næste Nyhedsbrev (CES).
- 5) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.).
- 6) Evaluering af kursus samt efterårskursus 2012? (Henning).
- 7) Årsmøde 2012 i Klitmøller.
- 8) Hjemmesiden (Clausjannic) og Fotokonkurrencen (Clausjannic).
- 9) CES og andre foreningsprojekter?
- 10) Kandidater til årets ringmærker – nogle oplagte kandidater?
- 11) Opfølgning fra sidst (se referat fra februarmødet).
- 12) Evt.

**Henning**

Tlf. 2340 9406

## **REFERAT**

Til stede: Morten, Clausjannic, Rune og Henning (ref.).

Afbud: Sigrid, Kurt, Jan og Kim.

Ad 1: Siden sidst. RingData fungerer ikke optimalt. Det er stadig for besværligt at anvende, ligesom man ikke kan rette fejl og hente sine mærkninger. Vi havde en snak om fuglestationerne og deres finansiering. Hvordan kan man få dem til at fungere bedre? Der er behov for offentlig støtte, da de jo har en forvaltningsmæssig vigtig funktion.

Ad 2: Økonomien er pt. god og vi har haft "stor omsætning". Kontoen udviser en saldo på 2470 kr. pr. 7/6 og her mangler 4370 kr. i refusion fra ZM for kurset. Der er indkøbt 5 bøger (om måltagning) til salg (200 kr/stk.). Der er 37 medlemmer – hvordan får vi flere med. Siden vi startede har der været 160 medlemmer gennem foreningen. Rykker udsendes til potentielle medlemmer (liste udarbejdet på mødet)

Ad 3: Årsplan: Vi har 400 venner på Facebook. Site med interessante mærkninger oprettes. Vi skal have bearbejdet materialet. Bysvalemærkning. Opfølgning på CES – det undersøges, om vi kan få adgang til BTOs beregningsformler. Forslag til årets ringmærker efterlyses. Skrivekursus forberedes til efteråret (CJ).

Pressemeddelelser om aktuelle emner. Kjeld Hansen spørges om hvordan man gør (CJ).

Årets foto 2011 (til Johan for biæder) skal følges på CJ).

Ad 4: Nyhedsbrev om CES (HE, CJ), og "Meld dig ind i foreningen", Årets ringmærker efterlyses, Biometriske mål. Eksempler på projektstøtte (f.eks. Sortgrå Ryle. Mejer ("ejere" spørges) anvendes.

Ad 5: Liste over projekter, der er støttet. Lars og Jan spørges om vi må lægge deres ud på forum. Ansøgninger vurderes/bevilges på januarmødet og junimødet – kun undtagelsesvist på oktobermødet. CES har højest prioritet – øvrige projekter vurderes ud aktualitet og økonomi.

Ad 6: Kursus: Simon Siggaard og Asgar Løkkegaard og Iben spørges. Clausjannic, Rune og Morten interesserede, men endnu uafklarede med, om de kan. ZM spørges.

Ud over hvad der fremgår af scorekortet skal man, for at blive opgraderet til C-mærker, godkendes når man har dokumenteret, at man kan anvende Svensson, tage mål, kan tolke vejrudsigter og hvad der ellers forventes af en ringmærker (MJH ansvarlig).

Evaluerings af Kurset: Ny billedserie udarbejdes til kurset. Vi skal have koordineret indlæggene bedre, generelt skal de afkortes og tilpasses. ZMs skal målrettes bedre. Bedre koordinering og enighed mellem underviserne. Huske at fordele fuglene, så alle får tilstrækkelig med fugle.

Ad 7: Årsmøde 2012 Klitmøller: NVJ-ringmærkergruppe står for mødet i år. Evt. weekendmøde, Jan S. kontaktes om arrangementet. Finansiering, ZM kontaktes desangående (HE).

Emner til årsmødet (forslag): Trackingteknikker (Mikkel Willemoes), aflæsninger af farvemærker (Morten Helberg), tidligere ankomst af trækfugle (Troels Leunhagen), gåsemærkning (Preben Clausen), skarver (Thomas Bregnballe), farvemærkning af mejser (Jan D), ederfuglemærkning (Rune T).

Opfølgning fra sidst: Vi skal have færdiggjort CES-artikler som baggrund for ansøgninger. Offentlige arrangementer (30. sept.) planlægges.

Planche om foreningens aktiviteter og ringmærkning til brug ved arrangementer bør fremstilles.

Merchandise – optælling af salg foretages.

Krav til opdatering fra X til C-mærker, hvad skal/bør man kunne og have kendskab til, for at kunne blive opgraderet (f.eks. kendskab til vejrudsigt).

Kurser i "scorer" af muskler, fedt, rugeplet, evt. kombineret med måltagning. Er der nogen der vil undervise rundt i landet?

CES-grupperne kontaktes for lokalitetsbeskrivelse (engelsk version findes og oversættes (HE)).

HE.

---

## **REFERAT af bestyrelsesmødet den 7. oktober 2012.**

**Dagsordensforslag til bestyrelsens efterårsmødemøde.**

**Tidspunkt: 5. oktober 2012.**

**Sted: Aarhus**

1. Siden sidst.
2. Økonomi, medlemsstatus og -hvervning.
3. Årsmøde 2012 i Klitmøller.
4. Nyhedsbrev (CES).
5. Hjemmesiden (Clausjannic) og Fotokonkurrencen (Clausjannic).
6. CES status på året.
7. Kandidater til årets ringmærker – nogle oplagte kandidater?
8. Opfølgning fra sidst: Salg, projektstøtte (se referat fra junimødet).
9. Evt.

**Henning**

Tlf. 2340 9406

## **REFERAT**

Til stede: Sigrid Ilsøe, Kim Skelmose, Clausjannic Labuz, Henning Ettrup.

Afbud: Morten Jenrich, Rune Tjørnløv, Kurt Strebel.

**Ad 1: Siden sidst:** Har Johann fået gavekort for årets foto? (Clausjannic følger op). Planlagt kursus på Blåvand i sept. aflyst grundet manglende tilmeldinger. Ok til at anvende ansøgninger fra Jan og Lars som "gode eksempler". HE og CL arbejder videre. Der oprettes tråd med Årsplanen. Ingen ansøgninger indkommet.

**Ad 2: Økonomi mm.:** Økonomien fin med ca. 8.400 kr. på kontoen. Der er 40 medlemmer. HE følger op med rykker til tidligere medlemmer. Der er ikke skrevet ansøgninger om tilskud endnu grundet manglende publicering vedr. CES. Der skal evt. arbejdes med støttemedlemmer i form af ikke ringmærkere (lavere kontingent).

Fuglestationerne bør involveres mere i medlemshvervningen.

CES-mærkere skal være medlemmer.

Flyers/postkort til uddeling som formidler ringmærkning (CL, SI).

Kontaktet af Jan Skriver om projekter om ringmærkning til avisen. Lars Hansen er emne.

**Ad 3: Årsmøde:** Den 24. nov. i Hummerhuset, Klitmøller. Emner til mødet: Tage Legaard fortæller om CES - Ove Sø. Thomas Bregnballe fortæller om skarver og splitterne..

Indkaldelse udsendes snarest. Andre emner er Mursejler (Mark/Tony), vanskelige arter (bestemmelser). CES-oplæg om vejledningen. Dagsorden udarbejdes.

**Ad 4:** Nyhedsbrev: Udsendes ultimo oktober. Vejledningen om CES omtales. Årsmødet omtales. Else Marie og Michael kontaktes for beskrivelse.

**Ad 5:** Hjemmesiden opgraderes til nyere version (CL). Oversigt over støttede projekter udarbejdes (HE). CL opsamler efter oktober månedens billede og rundsender til vurdering af årets billede. Sponsorat, Naturbutikken (CL). Fotokonkurrencen aflyses til nyt koncept er udarbejdet grundet for få deltagere.

**Ad 6:** CES-møde? Der har været 8 sites i år, men kun 3 har fulgt skemaet og et er lukket igen. Jacob Sterup rykkes for møde. Der mangles data fra de fleste sites, der rykkes igen.

**Ad 7:** Årets ringmærker: Emner: Villy Mardal, (Emil Aarestrup), (Bent Jacobsen), Hans Lind, Kjeld Pedersen (ZM), Mikkel Lausten, Niels Odder, (Claus Dichmann) (Tidligere er det Hans Christensen, Clausjannic). Bent fordi han har været "kittet", der har holdt Blåvand i gang (men er ikke medlem).

**Ad 8:** Optælling af merchandise foretages (incl. størrelser). Liste over støttede projekter (HE).

**Ad 9:** Evt.: Husk opdatering af billedserie til kurset. Opstramning på opgraderingen af ringmærkerlicenser (nye mærkere) – hvordan skal det foregå? (MJ).

---

## **REFERAT af bestyrelsesmødet den 2. februar 2013.**

### **Dagsorden til bestyrelsens vintermøde.**

**Tidspunkt: lørdag 2. februar 2013 kl. 11.00-16:00**

**Sted: hos Morten.**

- 1) Siden sidst – herunder konstituering og opfølgning på årsmøde/generalforsamling.
- 2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" udarbejdes og merchandiseoversigt.
- 3) Årsplan og Nyhedsbrev (støttede projekter)
- 4) CES, retningslinier og – hvem er med?
- 5) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.)
- 6) Kursus i 2013 – Blåvand – tidsplan og personel (Henning)
- 7) Fotokonkurrencen – hvad gør vi? (Clausjannic)
- 8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?
- 9) Mursejlerprojekt og bysvalerprojekt
- 10) Opfølgning fra sidst (se referat fra oktobermødet og generalforsamling).
- 11) Evt.

Henning

## REFERAT (udkast)

Til stede: Henning og Morten. Opfølgning via forum.

1: Siden sidst: Konstituering: Kasserer: MJH, Formand: HE.

Årsmødet gik fint. Afregning foretages mellem Nordvestjyderne og ZM direkte, Der udarbejdes en værdioppgørelse og "inventaroversigt", referater lægges på nettet – øvrig opfølgning se nedenfor.

2: Økonomi: Der er 13.882 kr. d.d. og kontingentindbetalingerne kommer løbende. Der er udsendt kontingentopkrævninger ultimo januar til 130 registrerede. Der var i 2012 44 medlemmer... så mon ikke vi skal gå efter mindst 50?

3: Årsplan 2013. Opdateret årsplan (udkast) udarbejdet – kommentarer. Hvordan holder vi gang i Nyhedsbrevet? Til nyhedsbrevet: CES-nyt, om RingData - hvordan er det at indberette (erfaringer?), oversigt over støttede projekter.

4: CES. Grupperne kontaktes for status og interesse. CES-møde planlægges (Jacob Sterup) på Fyn. Retningslinierne lægges på nettet under håndbogen.

5: Ansøgning om foreningstilskud. Retningslinier udarbejdes og lægges på hjemmesiden med et par gode eksempler.

6: Forslag til kursus på Blåvand den 26.-28. april. Hvem er med? (HE).

7: Fotokonkurrencens videre skæbne tages op på sommermødet. Indtil da opfordring på siden om at levere billeder – med beskrivelser!

8: Det ændres på hjemmesiden. Det skal fremgå, hvem der er blevet årets mærker, og hvorfor. Samtidig skal man kunne indstille nye. Der bør ikke udarbejdes kriterier – for det kan være meget forskelligt, hvad der lige gør det relevant.

9: Mursejlerprojektet er afsluttet. Artikel afventes. Vil forsøge om bysvaler er egnede, gerne med foreningsstøtte (5000 kr.). Anders Tøttrup/Mikkel Villemoes. Spørges om interessen fortsat er der.

10: Opfølgning fra sidst: Krav til, hvad man skal kunne som A, B og C-mærker. Pressemeddelelser. Artikler færdiggøres vedr. CES.

11: Evt.: Opfølgning på mærkere, der har fået tilskud (JD, LH, Gedser) med anmodning om indlæg til nyhedsbrevet.

1) Siden sidst – herunder konstituering og opfølgning på årsmøde/generalforsamling.

ad 1): Konstituering: Kasserer: MJH, Formand: HE.

Årsmødet gik fint. Afregning foretages mellem Nordvestjyderne og ZM direkte, Der

udarbejdes en værdiopgørelse og "inventaroversigt", referater lægges på nettet – øvrig opfølgning se nedenfor.

2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" udarbejdes og merchandiseoversigt.  
ad 2): Økonomi: Der er 13.882 kr. d.d. og kontingentindbetalingerne kommer løbende. Der er udsendt kontingentopkrævninger ultimo januar til 130 registrerede. Der var i 2012 44 medlemmer... så mon ikke vi skal gå efter mindst 50?

3) Årsplan og Nyhedsbrev.

ad 3): Årsplan 2013. Opdateret årsplan (udkast) udarbejdet – kommentarer. Hvordan holder vi gang i Nyhedsbrevet? Til nyhedsbrevet: CES-nyt, om RingData - hvordan er det at indberette (erfaringer?), oversigt over støttede projekter.

Til materialelisten har jeg registreret:

- en MP3-lysafspiller (Rune)
- Klatre-sele /Kim)

mere ???

Kan vi evt. få taget billeder af effekterne til materiale-listen?

Vi skal have udviklet en side med betingelserne for lån af effekterne (med undtagelse af klatreselen) + en evt. "kontrakt/aftale" til de medlemmer, som ligger inde med effekterne.

Jeg vil så småt begynde at kaste mig over det næste nyhedsbrev. Jeg får lidt mere tid inden længe.

Det skal/kan indeholde:

- nyt fra generalforsamlingen
- årets billede 2012
- årets ringmærker 2012
- oversigt over støttede projekter 2012
- Nyt fra CES-mærkningen 2012 - hvem kan evt. sammefatte en kort tekst til nyhedsbrevet om status på CES-mærkningen?.
- Ringdata (også her er en kort tekst kærkommen)
- evt. link/kort tekst til materiale-oversigten og medlemmernes muligheder for lån af effekterne.
- Evt. projekter 2013

4) CES, retningslinier og – hvem er med?

ad 4): CES. Grupperne kontaktes for status og interesse. CES-møde planlægges (Jacob Sterup) på Fyn. Retningslinierne lægges på nettet under håndbogen.

5) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.)

ad 5): Ansøgning om foreningstilskud. Retningslinier udarbejdes og lægges på hjemmesiden med et par gode eksempler.

6) Kursus i 2013 – Blåvand – tidsplan og personel (Henning)

ad 6): Forslag til kursus på Blåvand den 26.-28. april. Hvem er med? (HE).



7) Fotokonkurrencen – hvad gør vi? (Clausjannic)

ad 7): Fotokonkurrencens videre skæbne tages op på sommermødet. Indtil da opfordring på siden om at levere billeder – med beskrivelser!

8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?

ad 8): Det ændres på hjemmesiden. Det skal fremgå, hvem der er blevet årets mærker, og hvorfor. Samtidig skal man kunne indstille nye. Der bør ikke udarbejdes kriterier – for det kan være meget forskelligt, hvad der lige gør det relevant.

ad 4) Bare send mig retningslinierne, så lægger jeg dem på nettet.

ad 5) Enig! Hvis nogen (?) sammenfatter teksten skal jeg nok lægge den online asap!

ad 6) Jeg er nok ikke så meget bevendt som X-mærker, men hvis der mangler folk er jeg på!

ad 7) jeg synes vi skal deaktivere/droppe konkurrencen. Vi skal stadig opfordre alt og alle til at berige os andre med gode ringmærkningsbilleder.

ad 8) Enig omkring retningslinierne. Det kommer til at låse os fast på noget vi ikke kan overholde!

Man kan allerede indstille til årets ringmærker via websiden. Siden er nu rettet til, så den refererer til årets ringmærker 2013.

9) Mursejlerprojekt og bysvaleprojekt

ad 9): Mursejlerprojektet er afsluttet. Artikel afventes. Vil forsøge om bysvaler er egnede, gerne med foreningsstøtte (5000 kr.). Anders Tøttrup/Mikkel Villemoes. Spørges om interessen fortsat er der.

10) Opfølgning fra sidst (se referat fra oktobermødet og generalforsamling).

ad 10): Opfølgning fra sidst: Krav til, hvad man skal kunne som A, B og C-mærker. Pressemeddelelser. Artikler færdiggøres vedr. CES.

11) Evt.

ad 11): Evt.: Opfølgning på mærkere, der har fået tilskud (JD, LH, Gedser).

ad 9) Ups! Glem min kommentar i den første tråd Lyder godt med en kommende artikel.

ad 10) Jeg har desværre stadig ikke haft mit møde med Kjeld Hansen, så jeg har ikke fået hørt til hans hjælp omkring pressemeddelelser.

- venter spændt på kravene til de forskellige licenser

- og på CES-artiklerne

Ad 11) Beklager min langsommelighed mht. kommenteringen på webbestyrelsesmødet.

---

## **Referat af bestyrelsens sommermøde.**

**Tidspunkt: søndag 30. juni 2013 kl. 11.00-16:00**

**Sted: hos Kim, Skovsbjergvej 18, Gl. Ry.**

### **Dagsorden**

1) Siden sidst – og opfølgning fra sidst.

2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" udarbejdes og merchandiseoversigt.

- 3) Hjemmesiden
  - 4) Nyhedsbrev (støttede projekter)
  - 5) CES, retningslinier og status.
  - 6) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.)
  - 7) Kursus i 2013 – Blåvand – opfølgning og fremtid (Henning)
  - 8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?
  - 9) Bysvaleprojekt og andre projekter.
  - 10) Blåvand jubilæum 10. august.
  - 11) Årsmøde.
  - 12) Evt.
- Henning

## **Referat**

Til stede: Morten, Clausjannic, Kim og Henning (ref.)  
Afbud: Jan, Rune, Kurt og Sigrid

Ad 1 Siden sidst. Rykkere for kontingent udsendes efter ferien. Låneseddel udarbejdes. A-B-C mærker- krav (Morten). Ansøgning om støtte. Støttede projekter. Liste over kursister på ringmærkerkurser.

Ad 2 Økonomi og medlemsstatus. Godt 20.000 kr. på kontoen og 45 medlemmer. Oversigt udarbejdet over materiel og net. Der følges op på antallet af net. Kim har 12-13 næsten nye net.

Ad 3 Hjemmesiden. Der er skiftet server, men der skal skiftes igen, for at siden kommer op at køre igen. Cj arbejder på sagen, men det tager nok 14 dage. Det sker over sommeren.

Ad 4 Nyhedsbrev. Præsentation af CES-grupperne skal opprioriteres. Årets ringmærker: Bent. Årsmødet i Klitmøller. Jan og Lars med farvemærkning til nyhedsbrevet. Mursejler-mærkning? Og bysvalefangst. Merchandise salg.

Ad 5 CES. 5-6 sites kører. Skagen er lidt usikker, for kan data anvendes? Der skal indsamles data til bearbejdning. Owen kontaktes. Retningslinier sendes til Cj.

Ad 6 Ansøgninger om foreningsmidler. Se ad 1. Låneseddel udarbejdes samt eksempler på gode ansøgninger. Tidsfrister udarbejdes.

Ad 7 Kursus. Opfølgning efter kurser – hvordan får vi koblet de nye på erfarne mærkere. Fremadrettet skal vi være flere på opstarten. Cj kommer mere ind over ved opstart. Skagen om foråret er en mulighed. Næste forår overvejes.

Ad 8 Kandidater til årets ringmærker (tidligere modtagere er Clausjannic, Hans Christensen og Bent Jacobsen). NVJR i anledning af 40 års jubilæum, Hans Lind, Lars Hansen, Claus Dichmann.

Ad 9 Bysvaleprojekt. Genfangster foretages, men lysloggere må vente.

Ad 10 Blåvand jubilæum 10. august. Blåvand har 50 års jubilæum i år. Vi deltager (Kim, Clausjannic og Henning). De får bog om måltagning.

Ad 11 Årsmøde. ZM har forespurgt til ændring af Årsmødet til den 2. november. Tjekkes med Hans Rytter.

Ad 12 Evt. herunder offentligt arrangement. Åbent hus den 29/9. Foruden fuglestationerne er der Nr. Lyngvig. ZM opfordres til at udsende forespørgsel/opfordring. Århus ser ikke så godt ud.

Evaluerings af årsmøde 2012. Godt arrangement, go' mad, flot sted og fine indlæg. Dog lidt langt væk (for nogle).

Fotokonkurrencen aflyses, men der opfordres på hjemmesiden til indsendelse af fotos.

## **Referat af bestyrelsens efterårs(net)møde.**

- 1) Siden sidst – og opfølgning fra sidst (se referat).
- 2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" udarbejdes og merchandiseoversigt.

- 3) Generalforsamling og årsmøde (dagsordener vedlagt).
- 4) Hjemmesiden - status
- 4) Kandidater til årets ringmærker – forslag?
- 5) Evt.

Henning

Ad 2: der er 45 medlemmer og så har 2 lige fået opkrævning. Materialliste gøres færdig og oversigt over trøjer og kasketter skal lige tjekkes. Værdisættes i regnskabet. (HE)

Ad 4: Mit forslag er NVJ-ringmærkergruppe i anledning af jubilæet, bogen og det generelt store ringmærkerarbejde. (HE)

---

## **Referat af bestyrelsens sommermøde.**

**Tidspunkt: lørdag 28. juni 2014 kl. 11.00-16:00**

**Sted: hos Henning, Holmevej 108B, 8270 Højbjerg.**

### **Dagsorden:**

- 1) Siden sidst – herunder årsmøde og konstituering.
- 2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" udarbejdes og merchandiseoversigt (herunder køb af stænger og net).
- 3) Hjemmesiden
- 4) Fuglestation på Skagen (Henning)
- 5) CES og Nyhedsbreve.
- 6) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.)
- 7) Ringmærkerkursus, Gedser sept. 2014 (v. Henning)
- 8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?
- 9) Foreningsprojekter? (bysvale, mursejler, GPS-/lyslog-mærkning, oa.)
- 10) Evt.

Til stede: Susanne Primdal, Sebastian McQuinn, Kim Skelmosen (efter mærkning af Perleugler) og Henning Ettrup (ref).

Afbud: Clausjannic, Jan, Jennifer, Rune og Morten.

1) Siden sidst – herunder årsmøde og konstituering.

Konstituering: formand: Henning, kasserer: Susanne (overtager efter ferien).

Kort referat af årsmødet.

2) Økonomi og medlemsstatus, "materialeliste" og merchandiseoversigt.

Der er pt. registreret 37 medlemmer (liste rundsendes).

Økonomien ser fin ud, der er ca. 24.000 kr. på kontoen d.d. Der er ikke afregnet for 25 sæt stænger fra Arne Urvang.

Der sendes rykkere ud for kontingent efter ferien.

Der arbejdes på at søge tilskud til foreningsprojekter, men det bør måske afvente en bearbejdning/artikel om hidtidige resultater af CES (se dog nedenfor).

Materialelisten opdateres ligesom merchandise-oversigten skal opdateres og rundsendes.

Ligeledes rundsendes oversigt over økonomien med mellemrum.

3) Hjemmesiden

CJ har arbejdet med at få hjemmesiden og forummet op at køre, men har ønsket en snak om vi skal have et forum og hvordan forummet så evt. skal bruges. Hjemmesiden kører igen fint og opdateres løbende. Der var enighed om, at der bør være et sted for udveksling af synspunkter, diskussioner, informationer, data osv. Forummet har været benyttet til CES og bestyrelsesmøder hidtil. Men der er behov for at få det videre udbredt. Så vi fortsætter med det, og arbejder på udbredelse.

Der skal også (igen og igen) opfordres til at lægge artikler og oplevelser ud på hjemmesiden.

4) Fuglestation på Skagen (Henning)

Der kommer fuglestation på Skagen (i 2016). Foreningen er interesseret i samarbejde om projektet, hvilket DOF har lovet. HE følger op.

5) CES og Nyhedsbreve.

Der kører mindst 5 sites og måske 2 yderligere (Skagen og Vejlerne?). CES-møde på Fyn velbesøgt og bør gentages jævnligt.

CJ arbejder på et nr. af Nyhedsbrevet med bl.a. notits fra Vicky om CES-data beholdningen. Arnes stænger er også et emne, ligesom ørnemærkningen. De gamle numre skal på hjemmesiden. Der bør arbejdes efter at få 2 numre ud årligt, det ene efter årsmødet (med nyt herfra) og et efter CES-sæsonens afslutning.

6) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.): Beskrivelsen færdiggøres og lægges på hjemmesiden. Rundsendes med referatet til sidste kommentering. Det forudsættes, at man er medlem af foreningen, for at få tilskud til projekter – det gælder også CES.

Der udarbejdes (fremadrettet) oversigt over, hvilke projekter der får udstyr (net stænger osv.). Der er bevilget stænger til Brabrand Sø-CES.

7) Ringmærkerkursus: Gedser 5.-7. sept. 2014 (v. Henning). Pris 500 kr. medlemmer og 700 kr. ikke-medlemmer. Kim, Morten, Henning er på. Deltagerantallet bør begrænses til 5-6 deltagere. Hvad er betingelserne på Gedser (priser mv.). Hans kontaktes

8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?

Det er vanskeligt at fastlægge kriterier, men udgangspunktet er, at man er amatør. Forslag til indstilling efterlyses på hjemmesiden. Forslag er projekt Ørn.

9) Foreningsprojekter? (bysvale, mursejler, GPS-/lyslog-mærkning, oa.).

Vi ansøger (snarest) Friluftsrådet om midler til anskaffelse af lysloggere og net mv. (HE)

10) Evt.

Kim har forslag om at man sætter Kærnebider på jorden, da den ofte dykker når man slipper den. Måske vi skal skrive om det i håndbogen.

Årsmøde: Forslag om at gentage det på Fyn lørdag den 29. november 2014. Der tænkes over indslag til mødet.

Åbent hus – bliver der noget af det i år? ZM spørges.

Har holdt offentlig ringmærkning ved Herning sammen med Jens Muff.

04.07.2014

HE

---

## **Referat af bestyrelsens vintermøde.**

**Tidspunkt: 8. februar 2015 kl. 11.00-16:00**

Til stede: Susanne Primdahl, Clausjannic Labuz, Henning Ettrup (ref.)

Afbud : Anders Nielsen, Sebastian McQueen samt Morten Jenrich Hansen (supl.), Jan Salmonsens (supl.), Kim Skelmose (supl.), Peter Teglhøj (supl.).

1) Siden sidst – herunder konstituering og ændring af kontoansvarlig: Henning blev valgt til formand og Susanne til kasserer, der dermed bliver kontoansvarlig. Giver samtidig Susanne fuldmagt til at flytte konto og oprette CVR samt digital postkasse. Regnskabsåret løber fra 1/11 til 31/10 fremadrettet.

Opfølgning årsmødet: Opråb på hjemmesiden og fuglestationerne om at ringmærkere og interesserede kan have glæde af at melde sig ind i foreningen. Ønske om kurser i aldersbestemmelse og biometriske mål, nye mærkningsmetoder ol. Ønske om folder med info om foreningen, og om folder som kan anvendes ved forespørgsler om tilladelser til oprettelse af mærkningslokaliteter.

2) Økonomi og medlemsstatus: Økonomien ser fin ud (15.720 kr.). Hertil mangler lovet tilskud fra RC på 4000 kr. for afholdelse af Årsmøde 2014. Der er udsendt kontingent opkrævning ultimo januar for 2015, hvilket har resulteret i ca. 20 indbetalinger indtil nu. CJ udarbejder artikel om kontingentbetaling.

- 3) Opfølgning på Årsmødet: og Årsplan: Forslag om et weekendmøde bestående af indlæg og kursusaktiviteter. Hvordan gør vi det – Hans Rytter spørges? Via nyhedsbrevet og hjemmesiden undersøges interessen. Årsplan opdateret.
- 4) Hjemmesiden: Der laves annonce op Arnes salg af stænger med link til hans hjemmeside ([www.netop.center](http://www.netop.center)) . Generel opdatering. Referater fra generalforsamling samt regnskab og budget lægges på hjemmesiden under bestyrelsen. CJ arbejder videre med mulighederne for at få forum med på den nye platform på en og anden måde.
- 5) CES og Nyhedsbreve: Der sendes opstartmail til CES-grupperne i april, og der forsøges afholdt CES-møde på Fyn den 14. marts. Nyhedsbrev i marts med fokus på CES-bearbejdning og opfordring til medlemskab og i oktober med fokus på årsmødet. Forsøges udsendt via web-siden.
- 6) Ansøgninger om foreningstilskud til projekter (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.): Henning samler op på vejledning, eksempler og oversigt over støttede projekter. Friluftsrådet ansøges om midler til CES.
- 7) Ringmærkerkursus: Der udarbejdes tilmeldingsmulighed på hjemmesiden. Der er mulighed for kursus til efteråret 2015 hvis der er nok tilmeldinger. Der tilstræbes 5-8 tilmeldte. Vi ser frem til at Skagen bliver aktiv.
- 8) Kandidater til årets ringmærker: Det er vanskeligt at udarbejde kriterier – det vil låse vores muligheder. Mulige emner drøftet.
- 9) Foreningsprojekter: Opfølgning på Mursejlerprojektet (HE). Landsvaleprojekt ved Peter Teglgård. Bysvaler – lysloggere. Derudover selvfølgelig CES.
- 10) Mødeplan for året: Sidste weekend i juni (27.-28. juni) i Bratten og 10. oktober 2015 i Højbjerg. Skype-møder diskuteret, men det kræver megen forberedelse og stram styring. Skype kan evt. anvendes hvor ikke alle medlemmer er til stede.
- 11) Evt. Første møde fastlægges umiddelbart efter generalforsamlingen. Der efterlyses lidt mere disciplin med tilbagemeldinger om mødedeltagelse. Der vil fremover blive indkaldt via DOODLE.

Henning Ettrup

Clausjannic Labuz

Susanne Primdahl

---

## **Referat af bestyrelsesmøde.**

**Tidspunkt: lørdag 30. august 2015 kl. 11.00- ca.16.00**

**Sted: hos Henning, Holmevej 108B, 8270 Højbjerg.**

Dagsorden:

- 1) Siden sidst.
- 2) Økonomi og medlemsstatus, merchandiseoversigt (herunder salg køb).
- 3) Hjemmesiden - behov for opdatering (Clausjannic)
- 4) Skagen Fuglestation, status (Henning)
- 5) CES.
- 6) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.), 2 ansøgninger foreligger (bilag).
- 7) Ringmærkerkursus, foråret 2016?, deltagerantal. (v. Henning)
- 8) Kandidater til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier?
- 9) Årsmøde 2015 på Fyn. Mødeplanlægning (indlæg?) og ekstra dag (?)
- 10) Problem med drosseltunger og kernebidere, der falder til jorden, når de bliver sluppet?
- 11) Evt.

## **REFERAT:**

Til stede: Susanne (SP), Henning (HE) (ref.) og Anders (AN) (på Skype).

Afbud: Clausjannic (CL), Sebastian.

1) Siden sidst. Der afholdes ikke kursus i år (se pkt 7). Foreningen aktiv i Skagen Fuglestation (se pkt. 4).

2) Økonomi og medlemsstatus, mv. Økonomien ser god ud, da der er en saldo på ca. 23.000 kr. Der skal foretages opfølgning på DK Hostmaster, hvor vi betaler for 2 sites (CL) (ringmærkning.dk og ringmærkerhaandbogen.dk), har vi behov for begge?  
Der er 38 medlemmer, og der er endnu ikke udsendt rykkere. SP sender opdateret liste, hvorefter HE udsender rykkere.

Der skal følges op på CES-mødet i foråret, hvor ZM har lovet at yde tilskud på max. 100 kr. pr. deltager (HE).

Opdateret oversigt over hvad vi har på bibliotek og på lager til salg/støtte rundsendes (HE). Manglende bilag sendes til SP (HE).

3) Hjemmesiden - behov for opdatering (CL). Der er stort behov for opdatering af hjemmesiden. Der skal være flere, som kan gøre det. AL og HE er interesserede i at lære hvordan det gøres.

4) Skagen Fuglestation, status. HE kunne oplyse, at projektet kører, og istandsættelsen er godt i gang. Åbningen er dog skudt til efteråret 2016. Der etableres udstilling, boghandel og cafe i underetagen, ringmærkerlab i den gamle garage og café i den anden fløj. På første sal bliver fuglestation og 2 lejligheder. Det undersøges, om der kan etableres sovepladser på 2. etage. Ligeledes undersøges muligheden for opsætning af Helgolandsruse i fyrehaven. AN har i foråret foretaget pilotringmærkning i de gamle haver



og fanget ca. 400 fugle på 18 mærkningsdage i maj (det har generelt været et dårligt forår fuglemæssigt). Klaus Malling Olsen har foretaget systematiske optællinger i foråret. Begge dele afleveret som indspark til fuglestationsarbejdet. Referater sendes til bestyrelsen.

5) CES. Der er i år kun 4-(5) sites der kører standard-CES (Ove Sø, Brabrand Sø, Ljunget og Vestamager (og måske Skagen). Der er desværre ikke kommet endelig version af retningslinierne, da de afventer tilbagemelding fra ZM. Jesper rykkes (HE). Referat fra forårets CES-møde, som blev afholdt på Fyn i marts, rundsendes. Der var på mødet, hvortil 15 deltagere var fremmødt, en præsentation af Vickys speciale og lidt nyheder fra de enkelte sites. Mødet påregnes afholdt hvert år tidligt på foråret.

6) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, offentliggørelse af ansøgninger mv.), 2 ansøgninger foreligger. Der er indkommet 2 ansøgninger om tilskud til anskaffelse af net (Hans Skotte Møller og Søren Hjort Andersen). Der var enighed om at yde tilskud op til 2000 kr, til hver mod at foreningen tilsendes afrapportering(er) om projektforsøget til hjemmesiden. Dog er der behov for uddybning af SHJs projekt inden udbetaling. HE kontakter ham. Det aftales hvordan tilskuddet ydes (efter regning eller (helst) i naturalier) (HE). Foreningens retningslinier for tilskud præsenteres på Årsmødet.

7) Ringmærkerkursus. Der planlægges ringmærkerkursus i april 2016 på Gedser. Det aftales nærmere med Hans og Rune. Kursusmateriale opdateres (HEs tilføjelse). Af hensyn til både kursister og undervisere vil der blive sat loft på antal deltagere på max. 6 nye mærkere.

8) Kandidater som årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier? Der skal rundsendes opfordring til medlemmerne om kandidater til årets ringmærker. Kriterierne er, at det skal være en person eller en gruppe, som har gjort noget særligt for ringmærkningen (men ikke nødvendigvis i år), og som er medlem af foreningen. Bestyrelsens kandidater er Ishøj fuglestation (Jesper Brinkmann, Kjeld Pedersen og Lars Lindgren) og Jan Drachmann (CES-starter), men der er helt sikkert flere.

9) Årsmøde 2015. Der er bestilt lokaler på Ålørkedalen på Fyn til den 28. november. Om det fremover skal være et 2-dages møde tages op på generalforsamlingen, da der ikke har været ressourcer i bestyrelsen til planlægningen. Der fremsættes forslag om "årsmødegroupe" på generalforsamlingen, som skal arbejde videre med strukturen. Forslag til indlæg (foruden ZMs om formiddagen gerne med indslag om RAS-mærkning) er 1) Færøerne-mærkning ved Carsten Schultz, 2) Ternemærkning ved Arne Urvang, Lars Schmidt og Willy Mardal, 3) CES ved Ljunget (Hans Rytter og Michael Højgård), 4) Skagen Fuglestations mærkning (AN). SP spørger 1 og 2 og HE spørger 3.

10) Problem med drosseltunger og kernebidere. Der udarbejdes faktaark til håndbogen om hvordan man slipper fuglene igen efter mærkning. Nogle arter kan falde til jorden når de slippes (f.eks. kernebidere, dompap og grønirisk). AN kommer med forslag. ZM kontaktes om forholdsregler, hvis drossel mister tungen i forbindelse med mærkning (HE).

11) Evt. HE rundsender opråb til medlemmer og fuglestationer om at foreningen vil koordinere indkøb af den nye ringmærkerhåndbog for 775 kr. hvis det ønskes. Status på indtastningsprogram efterlyses hos ZM (HE).

Forslag til kurser: 1) Fedtscore, muskel og alder, 2) vadefuglefangst evt. kombineret med fangst af småfugle (på Agger Tange).

Der skal tænkes over, hvordan nye medlemmer modtages i bestyrelsen, og så bør der udformes en forretningsorden (tages op på næste møde) (SP). HE fremsatte forslag om, at der udpeges en sekretær ved samme lejlighed.

Det blev besluttet, at vi - i lyset af problemerne med at samles - vil forsøge med Skype-møder i stedet, og så kun samles en enkelt gang årligt. Der skal være Skype-møde hver anden måned på en hverdagsaften. Første gang onsdag den 7. oktober kl. 19.00. Vi må så prøve af, hvordan det virker.

---

## Referat af bestyrelsesmøde.

Tidspunkt: onsdag 7. oktober 2015 kl. 19.00- ca.21.00

Sted: på SKYPE.

Til stede: Susanne Primdahl, Clausjannic Labuz, Anders Nielsen og Henning Ettrup (ref.)

Afbud : Sebastian McQueen

1) Siden sidst - herunder årsmødet. Nordvestjyderne vil gerne komme med indlæg om Terner (Willy Mardal) og Peter Teglhøj vil formentlig gerne fortælle om Svaler. Fyn kan evt. spørges om deres CES-projekt. HE tjekker (Peter var dog på sidste år, så jeg har fravalgt ham i år, ref.). Resttid kan evt. fyldes med indlæg om CES. ZM spørges til resultater fra lyslogger- og satellitmærkning.

2) Økonomi og medlemsstatus, merchandiseoversigt. God økonomi (ca. 27.000 kr. på kontoen). Der er pt. 39 der har betalt kontingent - der skal rykkes nu (HE). Ringmærkningscentralen fremsendes bilag fra CES-mødet i marts med anmodning om tilskud til mødet (8-900 kr., HE). Merchandiseoversigten opdateret med nyt materiel skænket af Ib Clausager (nye og brugte net), bøger, vægte mv. Net indgår i udlodningen til projekter (Amager og lærker) eller sælges på Årsmødet (prisforslag 350 kr. er måske i overkanten ?). Listen vedlægges.

3) Hjemmesiden - behov for opdatering (Clausjannic). Opdaterer kun presserende sager pt. på grund af for stort arbejdspress. **Vigtigt dog at få annonceret årsmøde og generalforsamling samt at få rettet bestyrelseslisten.** Det vil blive gjort. CL efterlyser korte referater/introduktioner til udenlandske artikler til hjemmesiden. CL sender liste over hjemmesider, som han løbende tjekker.

4) Skagen Fuglestation, (Henning). Der er renovering i gang af bygningerne, som afsluttes efter sommer næste år. Udstilling i stueetagen er sendt i udbud. Fuglestationen bliver på 1. sal og i fløjen mod nord. Der arbejdes på tilladelse til opstilling af Helgolandruse(r) i fyrehaven. Tjekker om ref. må sendes til bestyrelsen (HE).

5) CES. Ove sø stopper med denne sæson, men nyt site forsøges startet i Vejlerne. Ellers mangler data fra i år fra Skagen, Lunget på Fyn og enkelt fangstdag fra Amager. Referat fra CES-mødet desværre bortkommet, men forsøges rekonstrueret (HE).

6) Ansøgninger om foreningsmidler. Retningslinier for ansøgninger, offentliggørelse og afrapporteringer samt ansøgningsfrister færdiggøres og lægges på hjemmesiden. Der foreligger 1 ansøgning om tilskud til lærkefangst. Der var enighed om at tilbyde et antal af de brugte 18 og 12 m net. HE undersøger nærmere.

7) Kandidater til årets ringmærker – (se sidste referat), Hans Lind kunne også være kandidat for sit arbejde med Gedser Fuglestation.

8) Evt. Det blev aftalt, at bestyrelsen mødes fysisk mindst 1. gang efter generalforsamlingen (og når der findes behov herfor). Eller afholdes SKYPE-møder. Råd/vejledning efterlyses fra Ringmærkningscentralen vedr. drosler, der mister tungen.

**Næste møde** på SKYPE onsdag den 18. november kl. 19.00-21.00

Henning

---

## **Referat af bestyrelsmøde.**

**Tidspunkt: onsdag 18. november 2015 kl. 19.00- ca.21.00**

**Sted: på SKYPE.**

Deltagere: Susanne Primdahl, Anders O. Nielsen og Henning Ettrup (ref).

### **REFERAT:**

1) Siden sidst - herunder årsmødet. Sebastian trækker sig fra bestyrelsen, men vil gerne være suppleant. Peter har meddelt, at han trækker sig som suppleant og ikke kommer til årsmødet. HE fylder ud med CES og Skagen Fuglestation. Beretningen gennemgået og tilrettet.

2) Økonomi og medlemsstatus. SP fremlagde regnskab, hvor der manglede afklaring om CES-tilskud fra forårets møde (ZM tjekkes (HE)). Efterfølgende har JJM meldt, at Ringmærkningscentralen yder tilskuddet som aftalt (ref). Det afklares, om stængerne til Brabrand Sø er foreningens eller om de er solgt hertil. Forslag til budget godkendt. Der er pt. 52 medlemmer. Fuglestationerne skal opfordres til at blive medlemmer.

3) Merchandiseoversigt. Oversigten opdateres, når det er tjekket med Morten om stængerne ved Brabrand Sø. Der skal udarbejdes "rekvisition", så det kan følges, når noget doneres til foreningens aktiviteter.

4) Hjemmesiden - opdatering. Siden kører ikke tilfredsstillende. Det skal prioriteres, at flere kan opdatere den. Anders og Henning vil gerne oplæres.

5) Skagen Fuglestation, (Henning). Foreningen repræsenteret i arbejdsgruppen, og derfor involveret i planlægningen af fangsten med opstilling af net og helgolandsruser (hvis der opnås tilladelse hertil). Referater rundsendes til bestyrelsen.

6) CES. Det kommer indlæg på mødet om årets CES-fangster. Ove Sø stopper med i år, men forsøges i stedet "overført" til Vejlerne. ZM sender data til der BTOs centrale database (ref).

7) Kandidat til årets ringmærker – skal vi udarbejde kriterier? Willy Mardal bliver årets ringmærker. Der udarbejdes ikke kriterier, men hæderen kan tildeles foreningens medlemmer, som har ydet en særlig indsats for ringmærkningen. Kan også i særlige tilfælde tildeles grupper eller ringmærkningsstationer.

8) Evt. Næste møde aftales efter Årsmødet.

Henning